
 
 

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων 
 

ΑΝΑΦΟΡΑ 
 

Για τον Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
 
Θέμα: Επιστολή-αίτημα επαγγελματικών Συλλόγων για συμπερίληψη της Σαμοθράκης στις προσκλήσεις του 
ΕΣΠΑ για την Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση στα μικρά νησιά του Αιγαίου 
 

Ο βουλευτής Δράμας Θ. Ξανθόπουλος καταθέτει ως Αναφορά την από 31-3-2025 κοινή επιστολή του Συλλόγου 
Τουριστικών Καταλυμάτων Σαμοθράκης και του Συλλόγου Επαγγελματιών Σαμοθράκης προς τον Αναπληρωτή Υπουργό 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, με την οποία ζητούν να συμπεριληφθεί το νησί της Σαμοθράκης στις προσκλήσεις 
του προγράμματος ΕΣΠΑ για την Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση των μικρών νησιών του Αιγαίου. 

 
 Όπως αναφέρουν στην επιστολή τους οι δύο Σύλλογοι, δημοσιεύθηκαν πρόσφατα δύο προσκλήσεις για Δράσεις 

ΕΣΠΑ Ενίσχυσης Υφιστάμενων και Νέων Πολύ Μικρών και Μικρών επιχειρήσεων στις νησιωτικές περιοχές, οι οποίες 
αφορούν  μικρά νησιά του Αιγαίου με πληθυσμό κάτω των 3.100 κατοίκων. “Με έκπληξη διαπιστώσαμε ότι η Σαμοθράκη 
δεν περιλαμβάνεται στα νησιά αυτά, αν και προφανώς ανήκει στο Αιγαίο και κατά την απογραφή του 2021 είχε Μόνιμο 
Πληθυσμό μόλις 2.597 κατοίκους”, επισημαίνουν προσθέτοντας ότι “η Σαμοθράκη, ένα ακριτικό και απομονωμένο νησί 
του Βόρειου Αιγαίου που βιώνει διαρκή πληθυσμιακή και οικονομική συρρίκνωση, έχει ίδιες ή και μεγαλύτερες 
αναπτυξιακές και επενδυτικές ανάγκες από πολλά άλλα νησιά που περιλαμβάνονται στις εν λόγω προσκλήσεις”.  

“Θεωρούμε ότι εκ παραδρομής δεν περιλαμβάνεται η Σαμοθράκη στην εν λόγω προκήρυξη, ίσως διότι δεν ανήκει σε 
αμιγώς νησιωτική Περιφέρεια αλλά στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας – Θράκης. Η διοικητική κατάταξη του νησιού 
όμως δεν θα έπρεπε να το αποκλείει από προγράμματα που σκοπό έχουν την Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση”, 
υπογραμμίζεται στην επιστολή των δύο τοπικών Συλλόγων οι οποίοι ζητούν από την κυβέρνηση να επανεξετάσει το θέμα 
και να τροποποιήσει τις εν λόγω προσκλήσεις ώστε να συμπεριληφθεί και η Σαμοθράκη σε αυτές καθώς “και να 
διασφαλιστεί ότι το νησί μας δεν θα αποκλείεται στο μέλλον και από άλλα αντίστοιχα αναπτυξιακά εργαλεία”. 

Επειδή το αίτημα είναι λογικό και δίκαιο και θα συμβάλλει στην οικονομική ανάπτυξη του νησιού καταθέτουμε ως 
Αναφορά την επιστολή και παρακαλούμε να μας ενημερώσετε για τις δικές σας ενέργειες σχετικά με την ικανοποίηση των 
αιτημάτων που περιλαμβάνονται σε αυτήν.  

Ακολουθεί η επιστολή. 
 

Αθήνα, 3 Απριλίου 2025 
 

Ο καταθέτων βουλευτής 
 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 
 
 
 

 



 
 
 



 
 

 


